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PROTOKÓŁ Nr XVIII/2012 

z przebiegu obrad XVIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Lubiszyn 

odbytej w dniu 28 września 2012r. 

 

Sesja rozpoczęła się o godz.14
00

 i zakończyła się o godz.17
00

 

Na sesji obecnych było 14 radnych według załączonej listy obecności. 

Nieobecna: R.Sławiński 

 

Do punktu 1 porządku obrad: 

A.Terlecki – Przewodniczący Rady Gminy – dokonał otwarcia XVIII zwyczajnej sesji Rady 

Gminy Lubiszyn, witając radnych i przybyłych gości. 

Stwierdził, iż na stan 15 radnych na sesji obecnych jest 14 radnych, wobec czego rada może 

obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

 

Do punktu 2 porządku obrad: 

A.Terlecki - przedstawił proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XVI sesji. 

4. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Lubiszyn za I półrocze 2012r. 

5. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej. 

6. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubiszyn 

na lata 2012-2022. 

7. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Promocji Zdrowia Psychicznego dla 

Gminy Lubiszyn na lata 2012-2015. 

8. Projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci oraz określenia granic obwodów 

publicznych szkół podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez Gminę Lubiszyn. 

9. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Lubiszyn z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2013”. 

10. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Lubiszyn. 

11. Projekty uchwał w sprawie nadania Tytułu Honorowego „Zasłużony dla Gminy 

Lubiszyn”. 

12. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy skwerowi położonemu na terenie miejscowości 

Lubiszyn. 

13. Projekty uchwał w sprawie rozpatrzenia skarg. 

14. Projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Lubiszyn na stałe okręgi wyborcze. 

15. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami. 

16. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy miedzy sesjami. 

17. Interpelacje i wnioski radnych. 

18. Wolne wnioski i informacje. 

19. Zamknięcie obrad sesji. 
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M.Miszkiewicz – Proszę o wycofanie z porządku obrad punktu 14 – Projekt uchwały w 

sprawie podziału Gminy Lubiszyn na stałe okręgi wyborcze, ponieważ nie mamy jeszcze 

opinii Komisarza Wyborczego. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła wniosek M.Miszkiewicz. 

A.Terlecki - przedstawił proponowany porządek obrad po zmianach, który został 

jednogłośnie przyjęty w niżej podanym brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XVI sesji. 

4. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Lubiszyn za I półrocze 2012r. 

5. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej. 

6. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubiszyn 

na lata 2012-2022. 

7. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Promocji Zdrowia Psychicznego dla 

Gminy Lubiszyn na lata 2012-2015. 

8. Projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci oraz określenia granic obwodów 

publicznych szkół podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez Gminę Lubiszyn. 

9. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Lubiszyn z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2013”. 

10. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Lubiszyn. 

11. Projekty uchwał w sprawie nadania Tytułu Honorowego „Zasłużony dla Gminy 

Lubiszyn”. 

12. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy skwerowi położonemu na terenie miejscowości 

Lubiszyn. 

13. Projekty uchwał w sprawie rozpatrzenia skarg. 

14. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami. 

15. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy miedzy sesjami. 

16. Interpelacje i wnioski radnych. 

17. Wolne wnioski i informacje. 

18. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Do punktu 3 porządku obrad: 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z XVI sesji Rady Gminy Lubiszyn. 

 

Do punktu 4 porządku obrad: 

Rada Gminy zapoznała się z informacją o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 

2012. 

A.Laskowiec – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych pozytywnie zaopiniowała 

przedstawioną informację. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła przedstawiona informację nie wnosząc do niej uwag. 
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Do punktu 5 porządku obrad: 

A.Terlecki – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej. 

A.Laskowiec – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych pozytywnie zaopiniowała 

przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XVIII/118/2012. 

 

Do punktu 6 porządku obrad: 

A.Terlecki – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Lubiszyn na lata 2012-2022. 

A.Laskowiec – Komisja Budżetu i Spraw Gospodarczych pozytywnie zaopiniowała 

przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XVIII/119/2012. 

 

Do punktu 7 porządku obrad: 

A.Terlecki – przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Promocji Zdrowia 

Psychicznego dla Gminy Lubiszyn na lata 2012-2015. 

J.Bąkowski – Komisja Oświaty i Spraw Socjalno-Komunalnych pozytywnie zaopiniowała 

przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XVIII/120/2012. 

 

Do punktu 8 porządku obrad: 

A.Terlecki – przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci oraz określenia 

granic obwodów publicznych szkół podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez Gminę 

Lubiszyn. 

J.Bąkowski – Komisja Oświaty i Spraw Socjalno-Komunalnych pozytywnie zaopiniowała 

przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XVIII/121/2012. 

 

Spotkanie ze Starostą Powiatu Gorzowskiego 

J.Kruczkowski – Chciałbym państwu podziękować za wspólne dożynki. 

Odbyło się dziś wstępne spotkanie w sprawie powołania tworu o charakterze trans 

granicznym. Celem powołania tego ugrupowania jest, aby w pasie linii kolejowej Berlin-

Kostrzyn – Gorzów Wlkp. – Krzyż – Piła, powstał obszar specjalnego wsparcia w zakresie 

zadań samorządowych. Członkami tego ugrupowania byłyby samorządy. Dziś po stronie 

niemieckiej jest ich 14, po naszej stronie potencjalnie wskazanych jest kilkadziesiąt.  

Uważam, że jest to również w interesie Gminy Lubiszyn, która jest w części oddziaływania, 

bo to członkowie ugrupowania będą decydowali, jaki będzie obszar wsparcia. Takie grupy 

mogą być beneficjentami środków bezpośrednio z Brukseli. Zależy mi na tym abyśmy byli w 

tym ugrupowaniu przynajmniej równorzędnym partnerem z uwagi na to, że po stronie 

polskiej leży większość tego obszaru, więc uważam, że powinniśmy mieć więcej do 

powiedzenia. Chodzi o obszar od Berlina po Piłę o szerokości ok. 30 kilometrów. Mówi się o 

modernizacji tej kolei, gdzie wtedy pociągi jeździłyby częściej, szybciej, byłyby większe 

składy. W tej grupie można realizować różne projekty, które będą sprzyjały stabilizacji i 
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rozwojowi gospodarczemu. Myślę, że pomysł jest dobry. Chciałbym żeby było więcej 

polskich samorządów, bo wtedy będziemy mieli stanowiącą siłę. Dlatego też zachęcam 

Państwa do tego. 

Będziemy robić drogę na Kol.Marwice. Prawdopodobnie w październiku będzie podpisana 

umowa. Myślę, że listopad-grudzień będzie przetarg i wiosna mogą być wykonane prace. 

Liderem projektu jest niemiecki Powiat Markisch-Oderland i my, jako partner musimy 

czekać. 

Przygotowujemy program oszczędnościowy w powiecie i w najbliższych latach nie 

poszalejemy za bardzo. W tej chwili zadłużenie szpitala wynosi 100 mln. zł. i wiadomo, że 

bez pomocy rządu powiat sobie z tym nie poradzi. Ten program oszczędnościowy wejdzie z 

pewną karencją czasową. Zakładamy, że ona będzie minimum 3-letnia. Przez ten czas 

musimy pewne rzeczy już rozpoczęte pokończyć i wtedy wdrożyć program oszczędnościowy. 

Zdejmujemy wtedy inwestycje, redukujemy zatrudnienie, zamrażamy płace, obniżamy diety, 

itp. 3 października otwieramy oferty na łatanie dróg. 

S.Andrzejewski – Czy zaciągnięcie kredytu przez Starostwo będzie niebezpieczne dla gmin? 

J.Kruczkowski – Dla gmin to nigdy nie będzie niebezpieczne. To będzie normalna 

komercyjna pożyczka. To musi być poparte konkretnymi dokumentami. Regionalna Izba 

Obrachunkowa musi wydać pozytywną opinię. Chcemy uzyskać pozytywna opinię 

Ministerstwa Finansów. Myślę, że pomoże nam w tym Wojewoda, bo zna sytuację. Zależy 

nam żeby skończyć z tym długiem szpitala jak najszybciej. 

R.Koniec – Jeśli program wejdzie w życie to dla gminy będzie oznaczało, że przez 25 lat nie 

będzie żadnych inwestycji na drogach. 

J.Kruczkowski – Nie można tak powiedzieć. Jeśli będzie funkcjonował samorząd to będzie 

podejmował decyzje a jak wejdzie zarząd komisaryczny to będzie tylko administrowanie. 

A.Terlecki – Pan Radny R.Koniec słusznie zauważył, mi też się nasuwają takie obawy.  

Jeżeli jeszcze nie mamy zaciągniętej tej potężnej pożyczki a już w tej chwili każde zadanie 

proponowane przez Państwa ma być współfinansowane przez gminę w 50%, to się obawiam, 

że jeśli zaciągniemy tą pożyczkę to rzeczywiście inwestycje będą wstrzymane całkowicie. 

J.Kruczkowski – Bieżące utrzymanie będzie. 

A.Terlecki – Rozumiem, bo to jest obowiązek ustawowy i to musicie robić, ale inwestycje 

będą wstrzymane. 

J.Kruczkowski – W 2014r. może być u was zrobiona schetynówka. 

R.Koniec – Dlatego trzeba iść na współpracę z Panem Starostą i 50/50 dofinansować. 

Podejrzewam, że nie ma drugiej takiej drogi w powiecie, gdzie ze względu na zły stan 

techniczny jest ograniczenie prędkości do 30km/h, jak to ma miejsce na drodze do Lubna. 

J.Kruczkowski – Jest to problem, o którym będziemy dyskutować. 

A.Terlecki – Drogi powiatowe na terenie Gminy Lubiszyn stanowią poważny problem. 

J.Kruczkowski – Wszędzie jest problem, oprócz miasta Kostrzyna. 

T.Karwasz – Mamy dużo dróg powiatowych, ale mamy wiele zadań, do których gmina jest 

zobowiązana. Mamy możliwość w tej chwili brania różnych dopłat, takich jak np. 

modernizacja oczyszczalni, termomodernizacja budynków. Nie mając swoich środków na 

udział nie weźmiemy tych pieniędzy. Sytuacja jest dosyć trudna. Powiat oczekuje żeby 
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partycypować w 50% kosztów. Dajemy to w formie dotacji, ale mamy też swoje zadania, do 

których jesteśmy zobowiązani i których nam przybywa. 

A.Terlecki – Na ile jest realna sprawa wykonania naprawy drogi do Lubna w ramach 

schetynówek? 

J.Kruczkowski – Co roku składamy jeden wniosek. 2 lata z rzędu był Bogdaniec, w 

przyszłym roku jest Kłodawa, a w 2014 może być Lubiszyn. 

T.Karwasz – W samych Marwicach największym problemem jest chodnik. Droga jeszcze 

nam wytrzyma. 

B.Nawrocka – Czy w budżecie powiatu są zabezpieczone środki na małe inwestycje? 

J.Kruczkowski – Mamy 1 mln. zł. na tzw. łatanie dziur i na inicjatywy samorządowe. 

B.Nawrocka – Mamy w Lubnie kupiona kostkę, którą możemy przekazać żeby zrobić 

chodnik. To byłaby dla nas duża pomoc. 

J.Kruczkowski – Jesteśmy otwarci na współpracę. 

P.Tokarczuk – Marwice miały być zrealizowane w tym roku. Takie były założenia w 

składanym wniosku. Przesunięcia i pewne braki ze strony niemieckiej spowodowały te 

perturbacje czasowe. 

A.Terlecki – Miejmy nadzieję, że już nie będzie żadnych poślizgów, że do końca roku 

rozstrzygniemy przetarg, wybierzemy wykonawców a w przyszłym roku zostanie 

zrealizowane zadanie. 

G.Skorupska – Sprawa naprawy dróg. Firma klei co dziesiątą dziurę. Kto odpowiada za 

pracę tych ludzi? 

P.Tokarczuk – My przekazujemy firmie tzw. plac budowy, wchodzą na drogę. Mają 

ubezpieczoną swoją działalność. W pierwszej kolejności zawsze łatają dziury większe, które 

stanowią zagrożenie, bo w przypadku szkód to firma odpowiada. Potem wracają i kleją 

mniejsze dziury. 

G.Skorupska – Na drodze Lubno-Lubiszyn są już ogromne dziury i było kilka przypadków 

uszkodzeń samochodów. Tam może dojść nawet do wypadku. 

T.Karwasz – Może to łatanie dziur robić częściej, nie 2 razy w roku a 3-4 razy w roku. 

Często słyszę komentarze, że firma przejeżdża a dziury są dalej. Zadbajmy, aby tych 

komentarzy nie było. 

J.Kruczkowski – My wydajemy rocznie ok. 700.000zł. na dwukrotne łatanie dziur. Jeśli 

Rada Powiatu zdejmie z innego działu i da mi na drogi to będę się cieszył i mniej 

wysłuchiwał narzekań. 

T.Karwasz – Może wcześniej zacząć łatać te dziury, jeśli pogoda na to pozwoli, może już od 

sierpnia a nie tak późno, kiedy pogoda jest niesprzyjająca. 

P.Tokarczuk – Mogę ogłosić przetarg wtedy, kiedy mam zabezpieczone środki. 

J.Kruczkowski – W tym roku stan dróg powiatowych jest zły a my wyczerpaliśmy już 

środki. 

R.Koniec – Można robić więcej, częściej, lepiej, ale to jest kwestia środków. 1 mln.zł. to jest 

na zimowe utrzymanie dróg, na łatanie dziur i na inicjatywy społeczne. To jest wszystko, co 

się wydaje na bieżące utrzymanie dróg. 

A.Terlecki – Czy zaciągnięcie pożyczki na 25 lat przez Starostwo jest rozwiązaniem? Moim 

zdaniem to nie jest rozwiązanie, bo wtedy przez 25 lat nie zrobimy żadnej inwestycji na 
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drogach. Może lepiej niech wejdzie Komisarz, zrobi bolesne cięcia w ciągu roku, czy dwóch i 

zacznijmy od nowa. 

J.Kruczkowski – Komisarz będzie tylko administratorem. Komisarz nie dostanie żadnych 

pieniędzy. 

A.Terlecki – Panie Starosto, przecież Pan wie, że bez nadzwyczajnych działań Komisarz z 

budżetu Powiatu nie jest w stanie spłacić tego zadłużenia bez wsparcia ze strony Ministerstwa 

Finansów. 

M.Mołodciak – Będziemy dyskutować o tym programie, bo to jest program, który przyjął 

Zarząd i stanie to jeszcze na Radzie. Być może rada podejmie całkiem inną decyzję. To są 

tylko propozycje. 

W.Łebek – Most na Myśli zaczyna się pomału rozmywać. Za chwilę go w ogóle nie będzie. 

Czy tam coś będzie robione? 

J.Kruczkowski – Pan Naczelnik wie więcej na temat tego mostu. Mam tylko taką nadzieję, 

że będzie nadal funkcjonował programu modernizacji mostów w ramach rezerwy Ministra 

Infrastruktury i jeśli będziemy mieli środki to będzie można to wykonać. Most to skala ok. 1 

mln.zł. Możemy mieć to na uwadze. Myśleliśmy, że zrobimy to z Powiatem Myśliborskim, 

ale niestety, okazało się, że Myślibórz się z tego wycofał. 

A.Terlecki – Rozumiem, że ten most wymaga pilnej bieżącej interwencji? 

W.Łebek – Tak, wymaga przebudowy. 

P.Tokarczuk – Ten most wymaga przebudowy generalnej, bo tam nie ma już co 

remontować. Wstępnie szacowaliśmy ten koszt to ok. 4 mln.zł. 

J.Kruczkowski – Na razie spróbujemy wzmocnić te skarpy. 

S.Andrzejewski – Czy Starostwo wybrało już ofertę na odśnieżanie dróg? 

P.Tokarczuk – Tak już mamy rozpatrzone oferty. 

T.Karwasz – Kwestia tego mostu na Myśli. Tą drogą odbywają się dowozy dzieci do szkół. 

Jeśli zostanie ona zamknięta z powodu uszkodzenia tego mostu to te dzieci będą musiały 

zostać przekserowane do innych szkół. To jest praktycznie odcięcie tego rejonu od szkół, od 

wszystkiego, brak możliwości dojazdu do pracy dla tych mieszkańców. 

 

Do punktu 9 porządku obrad: 

A.Terlecki – przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy 

Lubiszyn z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2013”. 

J.Bąkowski – Komisja Oświaty i Spraw Socjalno-Komunalnych pozytywnie zaopiniowała 

przedstawiony projekt uchwały. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XVIII/122/2012. 

 

Do punktu 10 porządku obrad: 

A.Terlecki – przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 

Lubiszyn. 

Ta uchwała była omawiana na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy i została 

zaopiniowana pozytywnie. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XVIII/123/2012. 
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Do punktu 11 porządku obrad: 

A.Terlecki – przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania Tytułu Honorowego „Zasłużony 

dla Gminy Lubiszyn”. 

W.Zwieruho – Do Kapituły trafiły 3 wnioski odnośnie nadania Tytułu Honorowego 

„Zasłużony dla Gminy Lubiszyn”. Kapituła postanowiła pozytywnie zaopiniować propozycję 

nadania tytułu dla Pana Stefana Żurawieckiego. Natomiast wnioski dotyczące Pana Walaszka 

i Pana Sikory będą jeszcze raz rozpatrywane i być może zostaną oni uhonorowaniu w innej 

formie za zasługi na rzecz propagowania sportu. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XVIII/124/2012. 

 

Do punktu 12 porządku obrad: 

A.Terlecki – przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania nazwy skwerowi położonemu 

na terenie miejscowości Lubiszyn. 

Ta uchwała była omawiana na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy i została 

zaopiniowana pozytywnie. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XVIII/125/2012. 

 

Do punktu 13 porządku obrad: 

A.Terlecki – przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy 

Lubiszyn (Janusz Zarucki). 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XVIII/126/2012. 

A.Terlecki – przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy 

Lubiszyn (Józef Owsianik). 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XVIII/127/2012. 

 

Do punktu 14 porządku obrad: 

T.Karwasz – 16 czerwca byliśmy z grupą sołtysów w Jacobsdorfie. 

18 czerwca – spotkanie z Regionalnym Zakładem Utylizacji Odpadów, gdzie omawialiśmy 

kwestie organizacyjne dot. selektywnej zbiórki odpadów. 

19 czerwca – spotkanie w Nadleśnictwie na temat współpracy. 

20 czerwca – spotkanie z pracownikami bibliotek.  

                    - podsumowanie pracy Centrum Integracji Społecznej. 

21 czerwca – posiedzenie Związku Celowego Gmin MG-6 

22 czerwca – Wraz z seniorami z gminy Lubiszyn wizytowaliśmy naszych przyjaciół w 

Niemczech. W rewanżu będziemy organizowali Dzień Seniora u siebie. 

25 czerwca Miałem spotkanie w Komendzie Policji, gdzie przedstawiałem problemy, jakie 

dotykają nas w związku z brakami policjantów na naszym terenie. Kolejnym krokiem będzie 

rozmowa w Komendzie Wojewódzkiej. 

26 czerwca – spotkanie w Nadleśnictwie, gdzie omawialiśmy sprawę rowu w Wysokiej, który 

blokował spływ wody z oczyszczonego przez nas odcinka. 

27 czerwca – spotkanie z sołtysami. 

                   - spotkanie w Nadleśnictwie 
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                   - spotkanie z Przewodniczącym Rady Gminy na temat spraw bieżących. 

28 czerwca – spotkanie Euroregionu w Górzycy. 

29 czerwca – odbywało się zakończenie roku szkolnego. Brałem udział w zakończeniu roku 

szkolnego w Baczynie 

                    - Spotkałem się z Panem Starostą. Rozmawialiśmy na wiele tematów, które nas 

dotyczą, m.in. melioracji, dożynek, inwestycji. 

                    - Spotkałem się również z Dyrektorem Agencji Nieruchomości Rolnych w 

sprawach dotyczących naszej gminy. 

1 lipca mieliśmy wizytę naszych partnerów z Niemiec. Następnie spotkałem się z 

przedstawicielami firmy ENEA S.A. gdzie dyskutowaliśmy o kwestiach obniżki cen. 

3 lipca – odbyła się Powiatowa Rada Zatrudnienia. 

4 lipca – Zarząd ZCG MG-6. 

5 lipca – konferencja prasowa ZCG MG-6. 

9 lipca ponownie spotkałem się ze Starostą Powiatu Gorzowskiego. Następnie wziąłem udział 

we wspólnym spotkaniu Rady Gminy gdzie omawialiśmy kwestie inwestycji. 

11 lipca odbył się konkurs na dyrektora szkoły w Ściechowie, który wygrała dotychczasowa 

dyrektor Pani Grażyna Maślej. Następnie byłem na Zarządzie ZCG MG-6. 

12 lipca odbył się konkurs na dyrektora szkoły w Lubiszynie, który nie został rozstrzygnięty, 

ponieważ żaden z kandydatów nie otrzymał wymaganej większości głosów. Do czasu 

ogłoszenia o rozstrzygnięcia ponownego konkursu obowiązki dyrektora powierzono Pani 

Barbarze Kołeckiej. 

13 lipca – spotkanie w starostwie w kwestii dożynek powiatowych. Następnie mieliśmy 

spotkanie w sprawie e-urzędu, który zacznie u nas niedługo funkcjonować. 

14 lipca odbyło się Święto pieroga w Lubnie. 

16 lipca – Zarząd ZCG MG-6 – sprawy dotyczące gospodarki odpadami. 

17 lipca spotkałem się z posłami K.Sibińską i W.Phalem, którym przedstawiłem nasze 

problemy, m.in. dot. przejętej drogi nr 3 i melioracji. 

20 lipca byłem w Urzędzie Marszałkowskim w celu podpisania umowy na kanalizacje 

Tarnowa. 

24 lipca – spotkanie w Komendzie Miejskiej Policji. Interweniowałem w sprawie kiepskiego 

działania policji na terenie naszej gminy. 

25 lipca spotkałem się z z-cą dyr. Powiatowego Urzędu Pracy gdzie omawialiśmy sprawy 

spółdzielni socjalnej, kwestie robót publicznych, które już w tej chwili się u nas odbywają. 

26 lipca odbyło się Walne Zgromadzenie Lokalnej Grupy Działania w Sulęcinie, w którym 

brała udział Pani M.Miszkiewicz. Spotkałem się z Prorektorem ds. nauki PWSZ. 

Omawialiśmy kwestie możliwości odbywania przez studentów praktyk w naszych szkołach. 

27 lipca spotkałem się z Dyrektorem LZMiUW w Zielonej Górze gdzie poruszaliśmy przede 

wszystkim kwestie Myśli. Po tych rozmowach już się odbywają prace na tym kanale. 

Następnie byłem parę dni na urlopie. W tym czasie odbył się Piknik Rodzinny, w którym 

wzięła udział Pani M.Miszkiewicz. 

6 sierpnia spotkałem się z przedstawicielkami Kół Gospodyń. Rozmawialiśmy na temat 

przygotowania dożynek. 

7 sierpnia byłem na zebraniu wiejskim w Stawie. 
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13 sierpnia odbył się awans zawodowy nauczycieli. 

15 sierpnia brałem udział w dożynkach parafialnych w Lubiszynie. 

17 sierpnia spotkałem się z Dyrektorem Agencji Mienia Wojskowego. 

20 sierpnia – Zarząd ZCG MG-6. 

21 sierpnia – spotkanie z sołtysami. 

22 sierpnia - spotkanie z dyrektorami szkół. Następnie spotkałem się z Panem 

przewodniczącym Rady Gminy na temat bieżących spraw gminy. 

26 sierpnia odbyło się Święto Chleba i otwarcie Centrum badawczego Zakładu Utylizacji 

odpadów w Bogdańcu. Tego samego dnia wizytowałem kolejno Gminy: Kłodawa, Santok i 

Deszczno na uroczystościach dożynkowych. 

27 sierpnia z Panią Skarbnik podpisywaliśmy w Zielonej Górze aneksy do umów 

projektowych dot. sal. 

28 sierpnia mieliśmy wizytę partnerów z Niemiec. 

30 sierpnia mieliśmy kontrolę Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska za rok 

2008-2010. Wnioski są dosyć smutne. Prawdopodobnie nasza gmina będzie ukarana za ten 

okres. Wówczas w pozwoleniu wodno-prawnym na odprowadzanie ścieków, w związku z 

tym, że nie było odpowiednich parametrów, gmina powinna robić 4 badania w ciągu roku. Te 

badania nie były dokonywane. 

2 września odbyły się u nas dożynki powiatowe. Chciałbym podziękować Sołtysom i 

wszystkim, którzy się zaangażowali w tą uroczystość. 

3 września był u nas dyżur Przewodniczącego Sejmiku T.Możejko i Radnej B.Bukiewicz. 

Wykorzystaliśmy tą obecność na przedstawienie swoich problemów w kwestii przejętej drogi 

nr 3 i melioracji. W wyniku tych rozmów pojawili się u nas przedstawiciele WZMiUW. 

4 września w Bibliotece Wojewódzkiej w Gorzowie odbyła się konferencja dot. współpracy 

Lasów państwowych z Gminami. Była kwestia pozyskiwania podatku od nieruchomości za 

grunty zajęte pod linie przesyłowe. Naszej gminie udało się ściągnąć ten podatek od 

Nadleśnictwa Różańsko a oparło się to aż o Sąd Najwyższy. Uzyskaliśmy wyrok dla nas 

pozytywny. Nadleśnictwo Dębno widząc już ten wyrok wpłaciło nam, bieżące należności. W 

tej chwili dyskutujemy z Nadleśnictwem Bogdaniec. 

5 września spotkaliśmy się z Klubem seniora gdzie omawialiśmy przygotowania do 

organizacji Dnia Seniora. 

6 września byłem na podpisaniu umowy w Euroregionie na realizację małych projektów. 

7 września – spotkanie w RZUO na temat gospodarki śmieciowej. 

9 września byliśmy na Dniu Natury w Gminie Briesen. 

10 września – ZCG MG-6 a następnie byli u nas przedstawiciele LZMiUW. 

11 września odbyło się zebranie wiejskie w Ściechowie, w którym uczestniczyła Pani 

M.Miszkiewicz. 

14 września spotkaliśmy się z pracownikami Urzędu Gminy. 

15 września byłem na odsłonięciu tablicy pamiątkowej w Lubnie. 

17 września – Walne Zgromadzenie ZCG MG-6. 

18 września – Konwent Wójtów i Burmistrzów. Poruszaliśmy sprawy melioracji. 

19 września Pani M.Miszkiewicz brała udział w Lubuskim Kongresie Kobiet. Byłem na 

zebraniu wiejskim w Lubnie. 
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20 września – zebranie wiejskie w Baczynie. 

21 września wizytowali nas wójtowie z Gminy Kargowa, Skąpe i Bojadła. Wizyta dotyczyła 

wymiany doświadczeń. Tego samego dnia wziąłem udział w zebraniach wiejskich w 

Tarnowie i Wysokiej. 

24 września na zaproszenie proboszcza z Baczyny brałem udział w spotkaniu z Biskupem 

25 września spotkanie w RZUO na temat gospodarki śmieciowej. Uczestniczyłem również w 

Komisji Oświaty i spraw Socjalno-Komunalnych. 

26 września mieliśmy spotkanie z dyrektorami szkół. Otrzymaliśmy środki w wys. 120.000zł. 

na indywidualizację nauczania. 

27 września – Konferencja dot. zakończenia okresu finansowania do 2014r. Możemy jeszcze 

uzyskać środki na modernizację sal oraz na sprawy infrastrukturalne. Na dziś są już 

rozpatrywane wnioski na sale w Gajewie, Ściechowie i Baczynie. Wczoraj złożyliśmy niosek 

na termomodernizację szkoły w Baczynie. Projekt jest na kwotę 1,3 mln.zł. a staramy się o 

1,1 mln.zł. dofinansowania. 

Jesteśmy na ukończeniu wniosku dot. Stawu. 

 

Do punktu 15 porządku obrad: 

A.Terlecki – 27 czerwca spotkałem się z Wójtem Gminy. Omawialiśmy bieżące sprawy 

gminy. 

29 czerwca byłem w Baczynie na uroczystym zakończeniu roku szkolnego.    

W uroczystościach zakończeniu roku szkolnego brało udział wielu radnych. Bardzo Państwu 

za to dziękuję. Radni biorą udział w zakończeniu roku szkolnego w każdej placówce na 

terenie gminy i są tam wręczane nagrody Rady Gminy dla uczniów z najlepszymi wynikami 

w nauce. 

9 lipca odbyliśmy wspólne posiedzenie Rady Gminy, na którym omawialiśmy planowane 

duże inwestycje oraz kwestie rozbudowy oświetlenia na terenie gminy. 

15 sierpnia brałem udział w obchodach Dnia Wojska Polskiego w Lubiszynie. 

20 sierpnia spotkałem się z Panem Wójtem, gdzie omawialiśmy bieżące sprawy dotyczące 

biura rady, planowanych dożynek powiatowych i kwestie związane z funkcjonowaniem 

gminy. 

2 września uczestniczyłem w dożynkach powiatowych. W imieniu Rady Gminy dziękuję 

wszystkim zaangażowanym w to przedsięwzięcie. Docierają do nas sygnały, że te dożynki 

zakończyły się sukcesem, z czego należy się cieszyć. 

3 września z kilkoma radnymi brałem udział w spotkaniu z Przewodniczącym Sejmiku 

Województwa Lubuskiego Panem T.Możejko i Panią Poseł B.Bukiewicz, którzy pełnili u nas 

dyżur. 

5 września byłem na kolejnym wspólnym posiedzeniu Rady Gminy. Jak Państwo widzicie, 

pomimo, iż sesje się nie odbywały Rada Gminy pracowała w tym okresie. 

11 września wziąłem udział w spotkaniu Rady Sołeckiej w Baczynie. 

15 września brałem udział w uroczystości odsłonięcia tablicy pamiątkowej w Lubnie. 

20 września uczestniczyłem w zebraniu wiejskim w Baczynie. 

25 września byłem na posiedzeniu Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych. 
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Do punktu 16 porządku obrad: 

A.Terlecki – Miejscowość Ściechów odniosła dość duży sukces w konkursie, który odbył się 

w Łagowie, gdzie zajęli II miejsce na potrawę regionalną. Chciałbym na ręce Pani Sołtys 

złożyć podziękowania za to, że bardzo ładnie zaprezentowali naszą gminę. 

Składam również podziękowanie dla Pani Radnej Grażyny Skorupskiej za zaangażowanie w 

przygotowanie uroczystości odsłonięcia tablicy pamiątkowej w Lubnie. Proszę w imieniu 

Rady Gminy przekazać podziękowania dla całego komitetu organizacyjnego. 

 

A.Laskowiec – Pytanie do Pana Wójta odnośnie oświetlenia w Ściechówku. Nasz wniosek 

został pominięty. Czy zostanie to ujęte w planie modernizacji? 

T.Karwasz – jesteśmy umówieni na spotkanie z przedstawicielami firmy wykonawczej ze 

Szczecina. Nie odpowiem w tej chwili, bo chcemy jeszcze raz objechać wszystko, co zostało 

przyjęte. 

A.Terlecki - Szansa jest realna. 

T.Karwasz – Ta firma podała nam pewne propozycje cenowe. Żeby zawrzeć umowę, albo się 

zgadzamy na te stawki i mówimy co chcemy zrobić, ale uważam, że powinniśmy się z nimi 

spotkać i negocjować. 

G.Miszkiewicz – Prośba do pana Wójta, aby przy planowaniu budżetu na przyszły rok 

rozważyć możliwość podniesienia ryczałtu dla sołtysów. 

T.Karwasz – Mogę spotkać się z sołtysami i porozmawiamy o tym. 

 

Do punktu 17 porządku obrad: 

R.Koniec – Agencja Nieruchomości Rolnych proponuje dobre warunki odnośnie wykupu 

gruntów dla dzierżawców w ramach pierwszeństwa. Jest to 10% I opłata i możliwość 

rozłożenia na 12 lat z oprocentowaniem 2%. Nie mamy problemów z realizacja planu. 

Oddział Gorzowski ma I miejsce w kraju na 11 oddziałów. 

Cena ziemi, jeśli chodzi o nasze województwo dla 1 ha gruntów przeznaczonych do produkcji 

rolnej wynosi 11.977zł. Jeśli chodzi o grunty przeznaczone na cele nierolne jest to 168.854zł. 

Jak łatwo wyliczyć jest to 14 razy więcej. Dlaczego o tym mówię? Zdarzają się ostatnio 

przypadki, że przychodzą dzierżawcy i mówią, chcemy kupić od agencji dzierżawioną ziemię 

i nie możemy. I tak jest.  Za każdym razem chcąc sprzedać grunty ANR zadaje pytanie do 

Urzędów Gmin, na jakie cele te grunty są przeznaczone w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego bądź w Studium uwarunkowań i Kierunków 

zagospodarowania. Jeżeli zapis jest inny niż na cele rolnicze to niestety nie możemy sprzedać 

gruntu rolnikowi na tych korzystnych warunkach. Czy coś można z tym zrobić? Państwo 

możecie się przyjrzeć, zrobić ewentualnie zmianę w Studium, aby nie hamować możliwości 

powiększania gospodarstw rodzinnych. 

Było też pytanie od radnego ze Ściechowa odnośnie nieodpłatnego przejęcia od ANR terenu. 

Przekazałem Panu niezbędne materiały na ten temat. Dziś nie można przejąć nieruchomości 

na podstawie decyzji o warunkach zabudowy. Musi być zapis w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego lub określony cel w Studium. 
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Skończył się program pomocy środowiskom popegeerowskim. Prawdopodobnie od 

przyszłego roku będzie ponownie taki program z możliwością uzyskania bezzwrotnej pomocy 

przez gminy na rzecz tych środowisk. 

Bardzo dobrze, że po długich latach, w tym roku gmina Lubiszyn taki wniosek złożyła i 

100.000zł. od ANR wpłynie. 

T.Karwasz – Rolnicy składają do nas takie wnioski o zmianę studium. Zastanawiam się, czy 

podjąć takie prace tylko potrzebna mi jest jeszcze jedna informacja, że Agencja chce sprzedać 

tą ziemię jako teren rolny. My przeznaczamy ten teren na cele rolne a Agencja wcale nie 

będzie zainteresowana sprzedaniem tego na cele rolne. Rada Gminy poprzez swoją uchwałę 

obniżyłaby wartość tejże ziemi, w związku z tym nie chciałbym się narazić na 

odszkodowanie. Jeżeli właściciel ziemi wystąpi do nas o zmianę to my podejmiemy wysiłek 

tej zmiany. 

A.Terlecki – Warto by pomyśleć o ewentualnym odkupieniu od ANR ziemi na cele gminy, 

bo warunki są preferencyjne.  

T.Karwasz – Musielibyśmy się zastanowić gdzie. 

Spotykam się dosyć często i na różnych szczeblach w kwestii melioracji. Te spotkania maja 

na celu wsparcie naszej gminy, ale mają też charakter działania praktycznego. 

Ostatnio została powołana spółka wodna, która otrzymała wsparcie finansowe od Wojewody. 

Są już pierwsze efekty funkcjonowania spółki, dlatego chciałbym, aby przedstawiciele Spółki 

Wodnej zabrali głos, bo mają pewne informacje do przekazania dla sołtysów. 

A.Pawelec – Spółka Wodna fizycznie została utworzona w listopadzie 2011r. osobowość 

prawna uzyskała w lutym 2012r. po zatwierdzeniu statutu. Rozpoczęliśmy działalność jeszcze 

bez wsparcia finansowego. W czerwcu 2012r. otrzymaliśmy wsparcie finansowe od 

Wojewody, co pozwoliło nam na zatrudnienie pracownika i rozpoczęcie przygotowań do 

dalszego profesjonalnego działania. Aby wskazać, jakie koszty musi ponieść rolnik za 

meliorowane grunty potrzebna była baza danych. Okazało się, że procedury, jakie obowiązują 

w naszym prawie są takim utrudnieniem, że na pewno nie jednego by to zniechęciło do pracy. 

Na dzień dzisiejszy mamy już przygotowany taki poziom w ciągu miesiąca będziemy mogli 

wyjść do wszystkich właścicieli gruntów meliorowanych ze wskazaniem, jakiej wielkości 

składka za jego grunty obowiązuje. 

Uchwała Walnego Zgromadzenia Spółki Wodnej przyjęła kwotę 150 zł. od 1 hektara gruntów 

zmeliorowanych. Mamy informacje z terenu kilku powiatów i nie jest to najwyższa stawka. 

Jest ona mimo wszystko zbyt mała żeby można pokryć koszty, jakie są w tym momencie 

wymagane, żeby rozpocząć w ogóle udrażnianie tych rowów. Zaległości mamy 

kilkudziesięcioletnie. Zarośnięcie rowów kiedyś zwanych półpodstawowymi jest tak duże, że 

to raczej kwalifikuje się do odbudowy generalnej żeby to zaczęło funkcjonować. Mamy 

nadzieję, że przy wsparciu Urzędu Gminy, liczymy tez na Starostwo, że ten początek 

zrobimy. Ale jeśli składki nie będą wpływały z terenu od właścicieli gdzie melioracja nawet 

w tym roku się nie pokaże to będzie tylko zrobienie części i może być zatrzymane. 

Na terenie Gminy Santok zorganizowano zebranie wiejskie i zdecydowano, że wszyscy płacą 

składki, gdzie z góry założono, że dojście do niektórych punktów może być nawet po 3 

latach. Nie da się zrobić za 2 lub 3 zł. 1 metra rowu. Do tych prac potrzebny jest 

profesjonalny sprzęt. Do zrobienia mamy 15 obrębów. Otrzymaliśmy ze Starostwa mapy, na 



13 

 

które trzeba nanieść rozkład rowów i jest żmudna praca wymagająca czasu. Będziemy 

wysyłać zawiadomienia do właścicieli gruntów. Właśnie dlatego chciałbym porozmawiać z 

sołtysami, bo oni mają najlepsze rozeznanie jak wygląda sytuacja w terenie. Musimy ustalić, 

gdzie rozpoczynamy prace. Prosiłbym również, aby sołtysi uczestniczyli w odbiorach. Prawo 

wodne jest przestarzałe i wymaga nowelizacji. 

T.Karwasz – Prace legislacyjne zmierzają do tego, że problem melioracji ma spaść na barki 

gminy. Im wcześniej pewne rzeczy załatwimy tym lepiej przejdziemy przez te sprawy. Śledzę 

ten temat i biorę udział w różnych spotkaniach.  

W najbliższym czasie w okresie 26-27 października organizujemy spotkanie pod nazwą 

EcoForum. Będzie to spotkanie w ramach naszego partnerstwa z Niemcami, partnerskimi 

zakładami utylizacji odpadów. Będzie to głównie skierowane do naszych rolników. Będą 

zaproponowane pewne alternatywne uprawy, które pozwolą zwiększyć dochodowość z 

jednego hektara, zwłaszcza na kiepskich glebach. 28 października dla zainteresowanych 

rolników będzie wyjazd do Niemiec, gdzie będziemy oglądali instalacje biogazowe z 

zastosowaniem do gospodarstw. Forum będzie odbywało się w Stanowicach. 

Organizujemy wyjazd na badania profilaktyczne dla kobiet. Informacje przekażemy sołtysom. 

Zachęcam do udziału w tych badaniach. 

Będziemy również organizowali spotkania prozdrowotne w tych sołectwach, gdzie jeszcze 

tego nie było. 

13 października organizujemy Dzień Seniora pn. „Jesień życia”. Organizacyjnie zajmie się 

tym Klub Seniora z Lubna i z Wysokiej. Gmina zapewni środki, które pochodzą z projektu. 

Zapewnimy również transport. Impreza odbędzie się w Lubiszynie. Będą również zaproszeni 

goście z Niemiec. 

J.Obara – Dobrze, że powstała ta Spółka Wodna. Podziękowania dla osób, które się tym 

zajęły.  

Martwi mnie sprawa ciśnienia wody w Baczynie. To jest problem, który się nawarstwia, bo co 

dzień jest gorzej. Uważam, że za wszelką cenę należałoby uruchomić to nasze ujęcie. 

T.Karwasz – Też to zauważyłem. Będę interweniował w tej sprawie. 

J.Domagała – Mam do przekazania sprawę od babci ucznia naszej szkoły podstawowej w 

Wysokiej, który teraz już rozpoczął naukę w Baczynie. Pan Przewodniczący wspomniał o 

nagrodach, które Rada Gminy funduje co roku dla najlepszych uczniów. W Wysokiej dostał 

to Paweł Lipka. Na przyszłość proszę o sprawdzenie, czy nagroda, którą ma wręczyć Pan 

radny, czy w danym dniu może to zrobić. Co się stało? Wtedy, kiedy była uroczystość 

zakończenia roku szkolnego to dziecko chyba przewidywało, że coś dostanie i czekało. 

Okazało się, że o godzinie chyba 22
00

 Pan radny przyjeżdża do domu, w biegu podaje 

książkę. To jest nagroda za wyniki, za pracę tego ucznia i powinien tą nagrodę dostać w 

szkole. To jest bolesne dla tego ucznia. Jeśli ktoś nie może, to proszę przekazać sołtysowi lub 

innemu radnemu, który to zrobi. Zapraszaliśmy naszego radnego na posiedzenia sołeckie, ani 

razu nie przyszedł. W ogóle nie wiemy, co rada Gminy ustala na swoich posiedzeniach. 

Proszę o zmotywowanie naszego radnego, aby pomógł nam w działaniu na rzecz naszej 

wioski. 
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A.Terlecki – Porozmawiam z radnym z Wysokiej. Nikt nie sygnalizował, że nie wręczono tej 

nagrody. Moją intencją i intencja całej rady jest żeby te nagrody we wszystkich placówkach 

wręczano w trakcie apelu. 

 

Do punktu 18 porządku obrad: 

A.Terlecki dokonał zamknięcia obrad XVIII sesji Rady Gminy. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała: 

K.Wiśniewska 

 

 

 

 


